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R e f e r a t  
 

af møde i skolebestyrelsen 

Mandag d. 15. april 2023 kl. 17.00 – 18.30  

 

 

Fraværende med anmeldt forfald: Jesper, Bente 

 

Offentlig del 

 

1. Meddelelser fra (17.00-17.10) (Punkter meldes ind senest en uge før mødet – det er et 

orienteringspunkt, så de gennemgås ikke på mødet, men der er mulighed for at stille 

spørgsmål) 

Ledelse:  

- Ved ansættelsessamtalen 21. marts kunne vi ansætte Betina Winther (nuværende bhk. 

leder på Frb. Skole) og Mikkel Aage Nielsen som vores to nye LKT/AKT/Trivselsvejledere. 

Begge får en ½ stilling med funktionen og en ½ stilling med lærerlektioner. 

- Opstart af Før SFO med 86 nye elever 

- Vi udvider med en 4. børnehaveklasse, hvorfor vi slår en bhk. leder og en pædagog stil-

ling op. Melina deltager i samtalerne. 

- En god nyhed /rettelse: ”Levende musik i skolen” er først sparet væk fra skoleåret 

25/26, da Sorø Kommune har en treårig kontrakt. Udgiften betales kommende skoleår 

af fagcenteret. 

- Martin laver en skriftlig brugerundersøgelse af vores SFO på baggrund af den tidligere 

tilfredshedsundersøgelse blandt forældre. Vi kombinerer det med to eftermiddage med 

cafe-mulighed, så vi kan være i direkte dialog med forældrene om deres ønsker til vores 

fælles SFO. Datoerne bliver i starten af maj.  

- Arbejdsgruppen der arbejder med ”Aktive elevpauser” ser på muligheder for at ansøge 

om økonomiske midler, men de efterspørger Skolebestyrelsen eller FFF som reel ansø-

ger. Kasper tilbyder sin hjælp som medskriver på denne og kommende ansøger.  

- Budget 25 – finansieringskataloget behandles i BUU den 30/4, hvorefter det sendes i hø-

ring i bestyrelsen med frist 13/5. Som vi er oplyst er der fortsat ikke taget stilling poli-

tisk (og herunder økonomisk) til, hvad man vil gøre ved vores lokalemæssige udfordrin-

ger. Ved opstarten af nye børnehaveklasser 1/8 bruger vi skolens side klasselokale. 

- 14. maj kl 17-20 er der dialogmøde mellem BUU og skolebestyrelserne. Sorø Borgersko-

les bestyrelse står for mødet. De ønsker at sætte fokus på samarbejdet, imellem de par-

ter vi er i skoleområdet i Sorø.  

Deltagere: Marie L. – Melina – Claus – Mette – Pernille – Kasper – Ledelse  
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- Der er fundet asbest i boligerne i Smedeparken, hvilket kommer fra tagene. En forælder 

har henvendt sig med en bekymring om det via vinden kan påvirke udeområderne på 

Frederiksberg Skole. Vi har taget kontaktet til Sorø Kommune, der melder tilbage, at der 

ikke har været anledning til bekymring i den henseende. 

- Skolen er så små gået i gang med gennemgang af den nye APV. Når vi har haft tid til at 

dykke ned i data, giver vi en status i SB.  

- Skolen har startet en fondsansøgning ifm. at udvikle vores ude- og frikvartersrum på 

skolen.  

 

2. Budget til godkendelse (17.10-18.00) 

 

Skolen har fra forvaltningen fået det foreløbige budget for kalenderåret 2024, det rettes endeligt til 

efter 1. maj ud fra elevtal og at de sidste visitationer er faldet på plads. 

 

Budgetopfølgning vil fremadrettet foregå kvartalsvis. 

 

Ledelsen fremlagde forslag til budgetprioritering til drøftelse i bestyrelsen. Ledelsen uddybede kon-

kret følgende budgetprioriteringer:  

 

• Alle konti er gennemgået ud fra forbrug og prioriteringer sidste år holdt op imod behovet for 

kommende skoleår. 

• Der er afsat ét samlet beløb pr. afdeling (indskoling, mellemtrin og udskoling) frem for et 

beløb pr. klasse. 

• Der er afsat beløb til fælles rejsekort til brug ved ture ud af huset for alle årgange. 

• Fag hvor der er er et kontinuerligt forbrug af materialer fx de praktisk/musiske fag er prisju-

steret ud fra generelle prisstigninger. 

• Alle andre fag er budgetmæssigt nedjusteret for at finde den årlige besparelse, og have mu-

ligheden for at opprioritere andre undervisningsmaterialer end de digitale. 

• Der er i budgettet afsat flere penge til specialiserede undervisningsmidler end sidste år, for 

at det stemmer mere overens med den reelle forbrug ift særlige indsatser.  

• Der er flere låste aftaler, skolen ikke selv har indflydelse på, herunder fx copydan og for-

skellige kommunale aftaler fx licenser til portaler mv. 

• Der er afsat midler af til at udvide med en 0. klasse mere, samt sørge for møbler, der er 

størrelsestilpasset på hele 0. årgang, både for at sikre børnenes og personalets arbejds-

miljø. 

 

Desuden ønsker man at forsøge med forskellige fonds- og forløbsansøgninger, så skolen fortsat kan 

tilbyde forskellige forløb inden for fx kunst, kultur, musik og dans i skoleregi.  

 

Bestyrelsen tog uddybningen til efterretning og bakkede umiddelbart op om de valgte prioriteringer.  

 

Det er fortsat en stor bekymring for bestyrelsen skoleområdet politisk er underfinansieret. På trods 
af at skolen har gavn af den politiske tildeling af yderligere ressourcer på det specialiserede om-

råde, er der fortsat en betydelig underfinansiering, som skolen må dække med midler ellers tildelt 

det almene område for at det samlede forbrug holdes i balance. 

Bestyrelsen anerkendte at budgettet hænger sammen og der ligger gode prioriteringer bag, men 



 Frederiksberg skole 

   Skolebestyrelsen 
                 Åbenhjertig og respektfuld dialog 

                         i løsningsorienteret perspektiv. 
 

Dato 

15-04-2024 
 

 

- -Formandens 

initialer: MM 

 

 

økonomien er så stram at midlerne afsat til andet end den mest basale drift er mindre end man ville 

ønske.  

Bestyrelsen er af den overbevisning at budgettet reelt burde indeholde:      

 

- yderligere midler til analoge undervisningsmaterialer – ikke mindst efter de seneste anbefalinger 

fra ministerium mv. 

- yderligere midler til efter- /videreuddannelse af personale (både skole og SFO) både i forhold til 

den faglige undervisning, men også den pædagogiske, så kompetenceudvikling svarer til udviklin-

gen i elevgrundlaget. Derudover af hensyn til almindelig personaleudvikling og -fastholdelse. 

- Midler til vedligeholdelse og udvikling af skolens udeområder. De fremstår 

triste og ufærdige og der er et ønske om at understøtte de gode pædagogiske tanker skolen har om 

indsatser knyttet til elevernes pausetid. 

 

Ledelsen anerkendte ønsket, men ser ikke mulighed for at prioritere dette med det nuværende bud-

get. Skulle der opstå reelle muligheder for yderligere prioriteringer i løbet af året, vil ovennævnte 

blive prioriteret.  

 

Bestyrelsen udtrykte i forbindelse med budgetgennemgangen bekymring for skolens kapacitet. Det 

er første år med fire kommende 0. klasser, hvilket betyder, at skolens sidste ledige klasselokale nu 

tages i brug. Der er en forventning om samme antal elever kommende skoleår. De omkring 80 nye 

boliger i lokalområdet er så vidt vides allerede afsat med en fortsat ukendt betydning for skolens 

elevtilgang. Bestyrelsen oplever forældre, der er bekymrede for, hvilken betydning det har for sko-

len ift. kapacitet og ift. en eventuel ændring af skoledistriktet.  

Det aftales, at Britta igen retter henvendelse til forvaltningen ift. de fremadrettede planer for områ-

det. 

 

Der har tidligere været drøftelser om etablering af en venneforening. Med den trængte økonomi, er 

det igen aktuelt for at sikre eleverne fortsat har rige muligheder for læringsoplevelser uden for sko-

len. Bestyrelsen vil i forlængelse af skolebestyrelsesvalget vurdere om det er et område, der skal 

arbejdes videre med mere konkret. 

 

 

3. Reduktion af skærmbrug – fortsat drøftelse af forældreperspektivet (18.00-18.20) 

 

Fortsættelse af drøftelse fra seneste bestyrelsesmøde efter skærmbrug ligeledes har været drøftet i 

personalegruppe og elevråd.  

 

Skærmbrugen kan deles i to kategorier: 1) ved anvendelse i undervisningshenseende og 2) diverse 

digitale distraktioner 

 

Tilbagemeldinger fra personalet:  

- Meget optaget af, at al skærmbrug i undervisningsøjemed bruges aktivt og prioriteret. Undervis-

ningsportaler er vigtige, dog ønsker personalet også et større udvalg af analoge undervisningsmate-

rialer.  

- ønsker at få elevernes digitale distraktioner i form af telefoner, smartwatches mv. væk, en i tvivl 

om hvordan. 

  

Tilbagemeldinger fra Elevrådet:  
- Ønsker at have adgang til mobiler i frikvartererne.  

 

Skolebestyrelsen drøftede problemstillingen. Der er bred enighed om at skærme og digitale 
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løsninger naturligvis skal bruges i undervisningsøjemed, hvor det giver mening og er hensigtsmæs-

sigt. Har stor tiltro til at ledelse og personale naturligvis kan vurdere det. Ønsker dog – som også 

nævnt under budgetpunktet – at have flere analoge undervisningsmaterialer tilgængelige for lærere 

og elever.  

 

For så vidt angår elevernes adgang til skærme i pauser mv. blev drøftet en lang række pointer her-

under bl.a.:  

- Vigtigt at være opmærksom på at der er mange forskellige former for ”gode pauser” for de 

enkelte elever. Der er mange forskellige behov, der alle skal kunne dækkes af pauserne. 

- Vi skal som skole være med til at tilbyde noget andet end skærmene i pauserne. 

- Det er meget et spørgsmål om vane og tilvænning. En eventuel ændring i adgang til skær-

mene vil kræves at eleverne trænes i det nye. Det kan ikke forventes at de kan det på for-

hånd.  

- Det kan være svært for forældrene at sætte sig ind i, hvilken udfordring skærmbrugen giver 

i skoletiden.  

- Ændrer man i adgangen til skærmene i skoletiden er kommunikationen til forældrene vigtig.  

- Kunne det være relevant med et fælles oplæg på skolen omkring skærmbrug 

 

Bestyrelsen lagde vægt på at det i sidste ende er skolen, der udstikker rammerne for, hvordan ad-

gangen til og brugen af skærme kan foregå i løbet af skoledagen med henblik på at skabe ram-

merne for et godt skoleliv og for god læring.  Det er bestyrelsens ønske at der arbejdes henimod en 

revision af principperne, så skærmbrugen reduceres.  

Skærmbrug vil blive drøftet løbende i skolebestyrelsen over de kommende år, ligesom arbejdet med 

reduceret skærmbrug fortsætter på alle niveauer.   

 

I forlængelse af drøftelsen om skærmbrug og kommunikationsbehovet, overvejede bestyrelsen om 

det på sigt kan gentænkes, hvordan klasserådene kan inddrages og engageres. Bestyrelsen vil i for-

længelse af skolebestyrelsesvalget vurdere om det er et område, der skal arbejdes videre med 

mere konkret.  

 

 

 

4. Skolebestyrelsens årsberetning (18.20-18.25) 

 

Præsenteres kort for SB-medlemmer, hvorefter det lægges på skolens hjemmeside. 

 

5. Eventuelt (18.25 – 18.30) 

 

Punkter til kommende møder 2024 

- Prioritering af kunst og kultur 

- Evaluering af SB-møderne – på juni møde 

- Status på skærm – på juni møde 

 

Kommende møder: 

Mandag d. 6. maj 2024 

Tirsdag d. 14. maj 2024 - Dialogmøde med BUU 17.00-20.00 

Onsdag d. 12. juni 2024 
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